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Miljö- och hälsoskyddsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2021-04-27, § 9 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 27 april 2021 kl. 17.00 – 17.20 
   

 Plats Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 
   

 Justering Fredagen den 7 maj 2021, §§ 1-6, 9-12, 14-31 

  

 Omedelbart justerade paragrafer 

 Justering Tisdagen den 27 april 2021, §§ 7-8, 13 

  

 

Katarina Luhr Emilia Bjuggren 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Katarina Luhr (MP) ordföranden  
Emilia Bjuggren (S) vice ordföranden  
 
Torbjörn Erbe (M)   
Fritz Lennaárd (M)   
Jonas Nilsson (M)   
Amelie Langby (M)   
Christoffer Jönsson (L)   
Gunnar Caperius (C)   
Felix Antman Debels (S)   
Jakob Sahlin (S)   
Deniz Butros (V)   
Urban Emson (SD)   

 

 Tjänstgörande ersättare: 
Maria Mustonen (V)                 för Rose-Marie Rooth (V) 

 

 Ersättare:   
Per Hagwall (M)   
Torbjörn Ebérus (M)   
Maria Kihlström (M)   
Felix Schartner Giertta (MP)   
Maja Boström (C)   
Ulrika Hoff (KD)   
Heidi Lampinen (S)   
Isak Öhrlund (S)   
Sinikka Suutari (S)   
Tapani Juntunen (SD) §§ 1-4, 6-31   

 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Anna Hadenius, Timmie Aspelin, Monika Gerdhem, 

Jonathan Hummelman, Sara Högne, Daniel Persson, Maria Svanholm, 

Emily Tjäder, Stefan Troeng samt borgarrådssekreterare Cindy Falquet 

och Martin Solberg. 
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Tillsyn av verksamheters avfallshantering och 
återvinningsstationer 2020 
Dnr 2021-2899 
 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner förvaltningens 

rapport för tillsyn av verksamheters avfallshantering och 

återvinningsstationer 2020. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden översänder rapporten till 

Stockholm Vatten och Avfall. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 27 april 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Katarina Luhr (MP), Torbjörn Erbe m.fl. (M), 

Christoffer Jönsson (L), Gunnar Caperius (C), vice 

ordföranden Emilia Bjuggren m.fl. (S) och Deniz Butros m.fl. 

(V) föreslår (se beslutet). 

 

2) Urban Emson (SD) föreslår att nämnden beslutar att: 

 

1 Att godkänna förvaltningens rapport för tillsyn av 

verksamheters avfallshantering och återvinningsstationer 

2020. 

2 Att snarast möjligt återuppta reguljära tillsynsinsatser med 

justerade rutiner för bästa möjliga säkerhet under pandemin. 

3 Därutöver vill vi anföra följande: 

 

Det är av stor vikt att justera stadens verksamheter för att 

minimera smittspridningen under pandemin. Tillsyn av 

avfallshantering är dock centralt ur många aspekter sett till 

stadens hälsa, och bör därför prioriteras. Genom att vidta de 

rätta åtgärderna är vi övertygade om att tillsynsverksamheten 

bör kunna genomföras på sätt som inte ökar smittspridningen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag som stöds 

av ordföranden Katarina Luhr (MP), Torbjörn Erbe m.fl. (M), 
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Christoffer Jönsson (L), Gunnar Caperius (C), vice ordföranden 

Emilia Bjuggren m.fl. (S) och Deniz Butros m.fl. (V). 

 
Reservation 

Urban Emson (SD) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 

sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Emilia Bjuggren m.fl. (S) lämnar särskilt 

uttalande enligt följande: 

 

Vi oroas över den tillsynsskuld som förvaltningen nu står 

inför. På området tillsyn av verksamheters avfallshantering 

har endast 8 av 150 planerade inspektioner gjorts. Samtliga 

inspektioner ledde till någon form av anmärkning. Under året 

har sedan antalet klagomål ökat. Det är tydligt att det redan 

innan pandemin fanns betydande möjligheter till förbättring 

av hur verksamheter inom staden hanterar sitt avfall. 

Tillsynsstoppet och den ökade mängden klagomål visar att 

läget nu är än mer allvarligt. Behovet av tillsyn inom området 

har ökat från en redan hög nivå.  

 

Vad gäller tillsynen av återvinningsstationer har under år 

2020 besök endast gjorts under två tillsynsveckor. Resultatet 

av tillsynen visade på brister och förvaltningen skriver att det 

finns ett fortsatt behov att bedriva denna tillsyn, inte minst 

kopplat till ambitionerna om att minska nedskräpning. 

 

Vi socialdemokrater var redan i höstas tydliga med att 

vakanta tjänster behövde tillsättas för att inte upparbeta en 

alltför stor tillsynsskuld. Istället går förvaltningen nu in med 

tillsynsskuld på 1 500 kontroller, motsvarande 7,5 miljoner 

kronor. Det är också möjligt att ytterligare tillsynskulder 

tillkommer på grund av fortsatta restriktioner under våren och 

sommaren 2021.  

 

Det kommer att krävas rejäla insatser och en tydlig plan för 

hur förvaltningen ska klara av att beta av tillsynsskulden och 

dessutom klara av årets beting. 

 

Deniz Butros m.fl. (V) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Det råder stora problem med nedskräpning och dumpning av 

avfall vid stadens återvinningsstationer. Boenden i 

Enskededalen efterfrågar böter och övervakningskameror för 

att få bukt på nedskräpningen, vilket Mitt i Söderort 

rapporterade den 21 april 2021. Artikeln styrker 
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förvaltningens bild av avfallshanteringen i staden och är ett 

rejält underbetyg för en modern stad i ett av världens rikaste 

länder.   

 

Under 2020 har förvaltningen haft uppehåll med den 

planerade tillsynen av verksamheters avfallshantering med 

anledning av pandemin. Vänsterpartiet har viss förståelse för 

att annan tillsyn krävt omplacering av personal, men då 

återvinningsstationerna är utomhus skulle fler tillsynsbesök 

ändå kunnat göras. De få inspektionerna, endast 8 av de 150 

planerade som genomfördes resulterade alla i någon form av 

anmärkning. Miljöförvaltningen har under året 2020 

genomfört två tillsynsveckor där återvinningsstationer inom 

staden besökts, med fokus på nedskräpning och dumpning av 

avfall. 

 

Nedskräpningen och dumpning är särskilt stort i Enskede-

Årsta-Vantör där FTI fick göra extrautryckningar vid 117 

tillfällen under 2020, i Rinkeby-Kista var motsvarande siffra 

460 extratillfällen. Extrautryckningarna är troligtvis bara en 

bråkdel alla tillfällen som extrautryckningar skulle behövts 

eftersom det är troligt att många ser behovet men inte anmäler 

till FTI. 

 

Vänsterpartiet delar förvaltningens bild av att det finns ett 

ökat tillsynsbehov av avfallshanteringen i staden. Vi har vid 

flera tillfällen också lyft vår oro över den tillsynsskuld som 

upparbetats på grund av corona och vakanser på 

förvaltningen. Det är också troligt att ytterligare tillsynskulder 

tillkommer på grund av fortsatta restriktioner under våren och 

sommaren 2021. 

  

Vänsterpartiet anser att staden bör i ett första steg intensifiera 

sin dialog med FTI och andra berörda privata aktörer för att se 

hur man kan öka renhållningen. Med över 100 

extrautryckningar per år i flera stadsdelar är det tydligt att 

standarden från FTI:s sida är alldeles för låg och att tömning 

och renhållningen behöver öka.   

 

 

 

 Vid protokollet 

 Timmie Aspelin 
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